
PROTOKÓŁ NR XV/07
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

29 października 2007 roku
o godz.16:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie  , ( nieobecna radna Zuzanna Lorek) 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radni powiatowi – Wiesław Ceglarek,
• sołtysi  wsi  (nieobecni:  sołtys   Czechnowa Stanisław Talarowski,  sołtys  Giżyna  Leszek  

Tymniuk, sołtys Goliny Wielkiej Krzysztof Toporowicz, sołtys Golinki Wiesław Maślanka,  
sołtys Wydartowa II Bogumiła Kowalska, sołtys Zaborowic Stefan Stasiczak – uspr. chory)

•  Przewodniczący Zarządów Osiedli Nr 1 i Nr 2 w Bojanowie,
•  członkowie Izby Rolniczej, p. Łucjan Wojciechowski, i p. Marcin Mróz nieobecny)
• przedstawiciele lokalnych mediów,  
• Dyrektor SP ZOZ w Rawiczu Janusz Atłachowicz,
• Ordynator Oddziału Ginekologicznego Edmund Olesiński,
• mieszkańcy Bojanowa,

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Do pkt 1 Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad

Otwarcia  XV   sesji  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  dokonał  jej  Przewodniczący 
Stanisław  Tomiczak.  Powitał  wszystkich  uczestników  sesji;  po  czym  stwierdził,  że  na 
piętnastoosobowy,  ustawowy  skład  rady,  w  sesji  uczestniczy  14  radnych,  jest  ona  zatem 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do pkt 2 Przedstawienie porządku obrad XV Sesji Rady Miejskiej

Przewodniczący obrad zadał pytanie : „ czy do przedstawionego  porządku obrad są inne 
propozycje? „
Burmistrz wystąpił z wnioskiem aby do porządku obrad wprowadzić projekt w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 q przyjmowanej jako podstawa do naliczenia podatku 
rolnego na 2008 rok.
Radni  pozytywnie opowiedzieli się za wnioskiem Burmistrza w związku z powyższym 
porządek sesji przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XV sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu nr XIII/07 z sesji odbytej w dniu 27 września 2007 roku.
4. Zapytania radnych (wystąpienie  dyr. Dyrektora SP ZOZ w Rawiczu Janusza 

Atłachowicza).
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  w 

okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
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1) powiadomienia Sekretarza Gminy Bojanowo i Skarbnika Gminy Bojanowo do 
złożenia oświadczeń lustracyjnych,

2) ustalenia stawek podatku od nieruchomości,
3) ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,
4) obniżenia średniej  ceny skupu żyta za 1 q przyjmowanej jako podstawa do 

naliczenia podatku rolnego na 2008 rok,
5) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,
6) uchwalenia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  terenie 

Gminy Bojanowo na rok 2008.
7) uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na terenie gminy Bojanowo na rok 2008.
8)  kalkulacji stawki jednostkowej dla celów udzielenia dotacji przedmiotowej dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,
9) ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  i  wartości  jednego  punktu  do  tabeli 

wynagrodzenia  zasadniczego  dla  pracowników  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej,

10) zmiany Uchwały Nr XXXV/237/05 roku Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 
27  października  2005 roku  w sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w zakresie 
inwestycji,

11) zmiany uchwały Nr VII/54/07 rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 marca 
2007  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn. 
„Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami w Bojanowie w ul. Nowej, 
Platanowej,  Drzymały,  Szkolnej,  Leśnej,  Piaskowej,  Lipowej,  Zacisze,  17 
Stycznia, Gołaszyńskiej i Gołaszynie,”

12) zmiany  Uchwały  Nr  VII/53/07  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  sprawie 
zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Budowa  kanalizacji 
sanitarnej z przykanalikami we wsi Zaborowice”

13)  programu współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz 
osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie 
przepisów o stosunku Państwa do Kościoła w Rzeczypospolitej Polskiej ,  o 
stosunku Państwa do  innych Kościołów i  związków wyznaniowych oraz  o 
gwarancji wolności sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują 
prowadzenie działalności pożytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek 
samorządu terytorialnego na rok 2008.

14) zmian budżetu gminy na 2007 rok,
8. Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski.
10.  Zakończenie.

Głos  zabrał  radny  Jan  Mardas,  który  zawnioskował  aby  materiały  dotyczące  uchwał  w 
sprawie zmian w budżecie gminy przekazywać wcześniej. 

Do pkt. 3 Przyjęcie protokółu Nr XIII/07 z sesji odbytej w dniu 27 września 2007 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji odbytej w dniu 27 września 2007 roku nie 
zgłoszono żadnych uwag powyższy protokół przyjęto bez odczytywania.
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Do pkt. 4 Zapytania radnych (  wystąpienie  dyr. Dyrektora SP ZOZ w Rawiczu Janusza   
Atłachowicza).

Przewodniczący Rady Miejskiej pan Stanisław Tomiczak poinformował zebranych, iż 
na Jego ręce wpłynął „wniosek – prośba” z SP ZOZ w Rawiczu o dofinansowanie zakupu 
aparatu STAN – S-31 służący do wykrywania stanów zagrożenia płodu wynikających m.in. z 
niedotlenienia. W celu wyjaśnienia szczegółów dotyczących dofinansowania wnioskowanej 
aparatury na sesję zaproszono dyrektora SP ZOZ w Rawiczu pana Janusza Atłachowicza; 
przybył  również  kierownik  oddziału  ginekologiczno  –  położniczego  lekarz  medycyny 
Edmund Olesiński.

Dyrektor Atłachowicz wyjaśnił, iż cena aparatury wynosi około 180 tys. zł. Szpital 
zwrócił  się  do  wszystkich  gmin  o  dofinansowanie.  Wnioskowana  kwota  została 
proporcjonalnie  dostosowana   do  liczby  porodów w rawickim szpitalu  w odniesieniu  do 
danej gminy. W roku 2006 na 107 urodzeń z gminy Bojanowo 69 dzieci urodziło się  w 
rawickim szpitalu. 
Zdaniem  dyrektora Atłachowicza aby dobrze wypełniać misję lekarza niezbędne są 
3 elementy – baza lokalowa, wykształceni fachowcy oraz niezbędny sprzęt, który nadąża za 
nowinkami techniki. W związku z tym , iż odnotowujemy wzrost  liczby porodów, niezbędna 
jest  fachowa  aparatura,  która  w  znacznym  stopniu  zwiększy  poziom  bezpieczeństwa 
noworodków. Pewne standardy zostają narzucane jednak koszty zakupu sprzętu są bardzo 
wysokie.

Głos zabrał doktor Olesiński, który zachęcał do wpółfinansowania sprzętu, którego 
zakup  podniesie  poziom diagnostyki  i  zmniejszy  zagrożenie  rodzącego  się  płodu.  Jest  to 
urządzenie o bardzo dużej czułości, analizujące zapis EKG płodu, monitoruje stan dziecka 
zarówno w trakcie porodu jak i w okresie okołoporodowym. Doktor Olesiński zaznaczył, iż 
niektóre gminy już podjęły decyzję o współfinansowaniu tego zadania. Istnieje możliwość 
rozłożenia kwoty partycypacji na okres dłuższy niż jeden rok.

Radny  Jan  Kubis  –  zapytał  czy  ginekolodzy,  którzy  posiadają  prywatną  praktykę 
lekarską nie partycypowaliby w kosztach zakupu tego urządzenia, ponieważ zdaniem radnego 
będą wykorzystywać je dla celów prywatnych.

Wyjaśnienia w tej kwestii udzielił radnemu dyrektor SP ZOZ pan Atłachowicz. 
Żaden poród nie odbywa się w prywatnym gabinecie lekarskim, a powyższa aparatura będzie 
zamontowana na sali porodowej i nie jest to sprzęt przenośny.
Również radny Jan Kubis podkreślił, iż Jego ośmioro dzieci urodziło się w rawickim szpitalu 
i nie korzystało z pomocy specjalistycznych urządzeń. Doktor Olesiński wyjaśnił, iż jeżeli 
cyt. „urodzi się Panu dziewiąte dziecko z cała pewnością będzie przebadane przez posiadaną  
aparaturę specjalistyczną o najwyższych standardach”. 

Korzystając  z  obecności  dyrektora  rawickiego szpitala  pytanie  dotyczące  działania 
pogotowia ratunkowego zadała radna Halina Michalczak. W dniu 26 października 2007 roku 
w miejscowości  Parłowice miał  miejsce tragiczny w skutkach wypadek.  Poszkodowanym 
został sołtys wsi Zaborowice. Niestety ambulans rawickiego pogotowia przyjechał dopiero po 
godzinie  od  zdarzenia;  z  kolei  dyspozytor  pogotowia w Górze  odmówił  wysłania  karetki 
tłumacząc  się  rejonizacją.  Pani  Michalczak  prosi  o  wytłumaczenie  tej  kontrowersyjnej 
sprawy. Dyrektor Atłachowicz poinformował radną, iż  w szczegółach wyjaśni sprawę. 
W obecnej chwili rawickie pogotowie dysponuje 2 karetkami. Zdarza się, że obydwie są na 
pilnych  zdarzeniach  w  terenie,  a  dyspozytor  musi  podjąć  decyzję  dotyczącą  kolejnego 
zgłoszenia. 
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Burmistrz  nawiązując do zaistniałej  sprawy,  zaznaczył,  że  czas dojazdu karetki  do 
miejsca  zdarzenia  może mieć  bardzo  duży wpływ na dalsze  leczenie,  a  nawet  na  to  czy 
pacjent przeżyje.

Do pkt. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady Stanisław Tomiczak przedstawił obszerną  informację na temat 
złożenia  oświadczeń  majątkowych  przez  radnych,  zobowiązanych  do  tego  pracowników 
urzędu, kierowników jednostek organizacyjnych i zakładów budżetowych oraz dyrektorów 
placówek oświatowych. Wszystkie oświadczenia zostały złożone w terminie i nie stwierdzono 
w nich uchybień.
Kserokopie pism informacyjnych dotyczących złożonych oświadczeń majątkowych stanowią 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  również  szczegółową  informację  dotyczącą 
działań podejmowanych w okresie międzysesyjnym od 28 września 2007 roku do dnia 23 
października 2007 roku. Powyższa informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i 
o wydanych zarządzeniach.

Szczegółową  informację  na  temat  pracy  w okresie  międzysesjnym przedstawił  Burmistrz 
Józef Zuter i stanowi ona  załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. W związku z tym, iż 
zapytań  do  przedstawionego  materiału  nie  było,  Burmistrz  poinformował  zebranych  o 
wydanych od ostatniej sesji Rady Miejskiej zarządzeniach:

 Zarządzenie Nr 45/07 Burmistrza Bojanowa z dnia 28 września 2007 roku w sprawie  
zmian w budżecie gminy na 2007 rok,]

 Zarządzenie Nr 46/07 Burmistrza Bojanowa z dnia 28 września 2007 roku w sprawie  
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  zadań 
zleconych gminie ustawami na 2007 rok,

 Zarządzenie  Nr  47/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  2  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż ciągnika gąsienicowego DT- 75

 Zarządzenie  Nr  48/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/3.

 Zarządzenie  NR  49/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji  przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/4.

 Zarządzenie  Nr  50/07  Burmistrza  Bojnaowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej  na sprzedażnieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/5.

 Zarządzenie  Nr  51/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/6.

 Zarządzenie  Nr  52/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/7.
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 Zarządzenie  Nr  53/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/8.

 Zarządzenie  Nr  54/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomośći niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/9.

 Zarządzenie  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w  sprawie  
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  
położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 1007/10.

 Zarządzenie  Nr  56/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na dzierżawę stawu położonego na terenie  
wsi Trzebosz,

 Zarządzenie  Nr  57/07  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  3  października  2007  roku  w 
sprawie  utworzenia  Gminnego Zespołu  Zarządzania  Kryzysowego,  określenia  jego 
składu, organizacji oraz trybu pracy,

 Zarządzenie  Nr  58/07  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  12  października  2007 roku  w 
sprawie  powiatowych  ćwiczeń  Zespołów  Zarządzania  Kryzysowego  w  powiecie  
rawickim oraz Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w Bojanowie,

 Zarządzenie Nr 59/.07 Burmistrza Bojanowa  z dnia 15 października 2007 roku w  
sprawie opracowania materiałów planistycznych do projektu budżetu na 2008 rok.

 Zarządzenie  Nr  60/07  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  15  października  2007 roku  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok.

 Zarządzenie  Nr  61/07  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  17  października  2007 roku  w 
sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
położonej w Bojanowie przy ulicy Piaskowej,

 Zarządzenie  Nr  62/07  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  24  października  2007 roku  w 
sprawie ustalenia stawek opłat za odbieranie odpadów komunalnych,

Burmistrz poinformował zebranych, że grunt na ulicy Piaskowej został sprzedany za kwotę 
około  15.500  +podatek  VAT.  Więcej  pytań  do  powyższej  informacji  nie  było  podjęto  ją 
jednogłośnie, 14 głosami „za”.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
1)  powiadomienia  Sekretarza  Gminy  Bojanowo  i  Skarbnika  Gminy  Bojanowo  do 
złożenia oświadczeń lustracyjnych,

Przewodniczący obrad poprosił przewodniczących komisji stałych rady do wyrażenia 
opinii  o  omawianym  projekcie  uchwały.  Zarówno  przewodniczący  Komisji  Budżetowej, 
Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jak  również  przewodniczący 
Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa 
Publicznego wyrazili opinię pozytywną o w/w projekcie uchwały.
Pytań nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie pozytywnie 13 głosami „za” (nieobecna radna 
Zuzanna  Lorek,  radny  Leszek  Janowicz  przed  głosowaniem  opuścił  salę);i  stanowi  ona 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
2)ustalenia stawek podatku od nieruchomości,

Przewodniczący  komisji  stałych   Rady  Miejskiej  wyrazili  opinię  pozytywną  o 
powyższym  projekcie. Pytań nie było. Uchwałę podjęto 10 głosami „za”, 1 przeciw przy 
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3  wstrzymujących  się.  (nieobecna  radna  Zuzanna  Lorek).  Uchwała  w  sprawie  ustalenia 
stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
3)ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania,

Opinia  wypracowana  przez  obydwie  komisje  stałe  Rady  jest  pozytywna.  Przed 
podjęciem powyższej uchwały zabrała  głos  jedna z przedstawicielek  obecnych  na sali, 
która  reprezentowała   handlujących  na  targowisku  przy  ulicy  Podgórnej  pani  Magdalena 
Podralska. 
W imieniu handlujących wyraziła sprzeciw w stosunku do podniesienia opłaty targowej. Jej 
zdaniem, pomimo tego, iż gmina nie wnosi żadnego wkładu w plac targowy czerpie z tego 
tytułu korzyści. Pani Podralska jako przykład podała obowiązujące stawki opłaty targowej w 
porównywalnych do  Bojanowa miejscowościach. Plac targowy to nie tylko miejsce pracy dla 
wielu osób,  zakupów na nim dokonują mieszkańcy Bojanowa,  dla  których targowisko ze 
względu  na  niskie  ceny,  jest  jedynym  miejscem,  na  którym  pozwolić   mogą  sobie  na 
zaopatrzenie się w podstawowe produkty.
W swojej wypowiedzi posłużyła się przykładem:

 w   Poniecu – 16 zł za stanowisko,
 w Krzemieniewie – 10 zł za stanowisko,
 w Osiecznej 18,50 zł za stanowisko,
 w Rydzynie – 10 zł za stanowisko 
 w Jutrosinie – 15 zł za stanowisko,
 w Miejskiej Górce – 7 z ł za stanowisko,
 w Rawiczu – 1,50 zł /m2 ,
 w Kościanie – 1,7 zł/m2 ,


Pani  Podralska  zaproponowała,  aby  opłatę  targową  pobierał  właściciel  targowiska  pan 
Kazimierz  Durajczyk,  którą  odprowadzałby  na  konto  gminy.  Z  tego  tytułu  nie  pobierane 
byłoby  wynagrodzenie  w  wysokości  20%  wpływów,  które  przeznaczyłby  na  poprawę 
warunków na targowisku.

W imieniu właścicieli stoisk pani Podralska prosiła o zwrócenie uwagi inkasentowi 
gminy, który nie reagował na prośbę handlujących o wezwanie lokalnej policji.  Problemem 
są osoby handlujące na chodniku znajdującym się na ulicy Podgórnej, a od tych osób nie jest 
pobierana opłata targowa. 

Drugi problem to odśnieżanie. Podczas opadów śniegu plac jest zasypany i nikt nie 
reaguje aby poprawić warunki handlujących tam osób.
Burmistrz poinformował panią Podralską, iż jest to teren prywatny i odśnieżanie terenu należy 
do właściciela placu. Ustosunkował się również do propozycji pani Podralskiej w sprawie 
poboru opłaty targowej przez pana Kazimierza  Durajczyka. Wniosek w tej sprawie wpłynął 
do Urzędu jednak został rozpatrzony negatywnie.
Radny  pan Piotr Nadzieja zwrócił uwagę, że prawie wszystkie stawki podatkowe zostały 
podniesione, o wzrost stawki opłaty targowej o 10 groszy nie jest aż tak drastyczny.
Radny pan Jan Kubis wystąpił z wnioskiem o ponowne skierowanie w/w projektu uchwały 
pod obrady komisji;  natomiast  o terminie  najbliższej  sesji  Rady Miejskiej  pani Podralska 
zostanie powiadomiona.
Za wnioskiem radnego Kubisa głosowało 9 radnych, przeciwnych było 3 (nieobecna radna 
Zuzanna Lorek, radny Leszek Janowicz nieobecny podczas głosowania, radna Beata Lorek za  
zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20.)
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Do pkt.7 podjęcie uchwał w sprawie:
4) obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 q przyjmowanej jako podstawa do naliczenia 
podatku rolnego na 2008 rok.

Opinię wypracowaną na posiedzeniach komisji stałych Rady, które odbyły się 22 i 23 
października  2007  roku  przedstawili  ich  przewodniczący  pan  Jarosław Bartkowiak  i  pan 
Franciszek Wieremiejko. Zarówno Komisja Budżetowa Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i 
Ochrony  Środowiska  i  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Kultury  Fizycznej,  Zdrowia,  Pomocy 
Społecznej  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  zaopiniowała  powyższy  projekt  uchwały 
pozytywnie. 

Przewodniczący obrad pan Stanisław Tomiczak odczytał treść postanowienia nr 14/07 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Poznaniu w sprawie projektu Uchwały Rady Miejskiej  w 
Bojanowie dotyczącego obniżenia stawek podatku rolnego na rok 2008. 
Pytań nie było. Uchwałę podjęto 12 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym (nieobecna 
radna Zuzanna Lorek, radny Leszek Janowicz nieobecny podczas głosowania, radna Beata 
Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20.)
Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1 q przyjmowanej jako podstawa 
do naliczenia podatku rolnego na 2008 rok stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 podjęcie uchwał w sprawie:
5) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,

Przewodniczący  komisji  stałych  przedstawili  opinię  pozytywną  o  omawianym 
projekcie – pytań nie było, uchwałę podjęto jednogłośnie – 13 głosami „za” (nieobecna radna 
Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz.  
18.20.)
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
6)  uchwalenia  Gminnego  Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  na  terenie  Gminy 
Bojanowo na rok 2008.

Na posiedzeniach  komisji  stałych  wypracowana  została  opinia  pozytywna  o  omawianym 
projekcie  uchwały.  Zaproszona  na  sesję  Pełnomocnik  Burmistrza  ds.  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych pani Anna Adamczak odpowiedziała na pytanie radnego Kubisa, 
którego interesowała kwestia problemu narkomanii  na terenie gminy Bojanowo. W naszej 
gminie  na  szczęście  ten  problem  nie  istnieje,  odnotowywane  są  pojedyncze  incydenty 
związane z narkotykami. 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 13 głosami 
„za”  i  stanowi  ona  załącznik  nr 9 do  niniejszego protokołu.  (nieobecna radna Zuzanna 
Lorek, radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20.)

Do pkt. 7 podjęcie uchwał w sprawie:
7)  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na terenie gminy Bojanowo na rok 2008.
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Przewodniczący  komisji  stałych  pan  Jarosław  Bartkowiak  oraz  pan  Franciszek 
Wieremiejko przedstawili opinię pozytywną o powyższym projekcie. 
Radny  Jan  Mardas  zapytał  o  możliwość  otrzymania  wsparcia  na  zakup  pomocy 
dydaktycznych w postaci książek, kaset video itp. o tematyce alkoholowej. 
Pani  Adamczak  poinformowała  radnego,  iż  Komisja  ds.  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych dysponuje  fachową literaturą  oraz  materiałami  multimedialnymi  i  może  je 
udostępnić na zasadzie wypożyczenia.
Przewodniczący Komisji Oświaty pan Franciszek Wieremiejko zapytał czy istnieje możliwość 
dofinansowania ze środków przeznaczonych na program alkoholowy alternatywnych sposób 
eliminowania problemu alkoholowego, a także tworzenia grup edukacyjnych dla rodziców.
Odpowiedzi  na  to  pytanie  udzielił  Burmistrz,  który  poinformował,  że  jeśli  w  ciągu roku 
wpłynie wniosek o dofinansowanie i zostanie rozpatrzony pozytywnie to środki w budżecie są 
na to zabezpieczone.

Pani Anna Adamczak udzieliła również odpowiedzi panu radnemu Kubisowi, którego 
interesowała  sprawa  skierowań  na  leczenie  odwykowe  –  liczba  osób  skierowanych  oraz 
miejsce  leczenia.  W roku  2007  na  leczenie  skierowano  7  osób,  natomiast  o  miejscu  ich 
leczenia decyduje Sąd.

Więcej pytań nie było. Uchwałę podjęto pozytywnie, jednogłośnie  13 głosami „za’ i 
stanowi ona  załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. (nieobecna radna Zuzanna Lorek,  
radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20.)

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
8)  kalkulacji  stawki  jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji  przedmiotowej  dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

Opinie wypracowane na posiedzeniach komisji stałych  w dniach 22 i 23 października 
2007  roku  przedstawione  przez  ich  przewodniczących  były  pozytywne.  Pytań  do 
przedmiotowego projektu uchwały nie było; w związku z powyższym została ona podjęta 
jednogłośnie 13 głosami „za”. (nieobecna radna Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek za zgodą  
przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20.)

Uchwała  w  sprawie  kalkulacji  stawki  jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
9)ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  i  wartości  jednego  punktu  do  tabeli 
wynagrodzenia  zasadniczego  dla  pracowników  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej.
 

Przewodniczący  komisji  stałych  przedstawili  opinię  pozytywną  o  omawianym 
projekcie uchwały,  która została  wypracowana na posiedzeniu komisji  w dniach 22 i  23 
października br. 
Pytanie do powyższego projektu zadał radny pan Jan Mardas cyt. „ jak będzie kształtowało 
się ta kwota gdy od 1 stycznia 2008 roku wzrośnie najniższe wynagrodzenie”. Wyjaśnień 
radnemu Mardasowi udzielił Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski. Uchwała ma na 
celu uregulowanie rozpiętości wynagrodzeń w stosunku do kategorii zaszeregowania zawartej 
w tabeli i nie będzie miała wpływu na wynagrodzenia. 

Więcej pytań  nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. (nieobecna 
radna Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady  
o godz. 18.20, a powyższa uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Do pkt. 7 podjęcie uchwał w sprawie:
10)zmiany Uchwały Nr XXXV/237/05 roku Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia
27 października 2005 roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji,

Przewodniczący  komisji  stałych  pan  Jarosław  Bartkowiak   oraz  pan  Franciszek 
Wieremiejko wyrazili opinię pozytywną o omawianym projekcie. Pytań do nie było. Uchwałę 
podjęto jednogłośnie 13 głosami „za” (nieobecna radna Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek 
za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20) i stanowi ona załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 podjęcie uchwał w sprawie:
11) zmiany uchwały Nr VII/54/07 rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 marca 2007 
roku w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Budowa kanalizacji 
sanitarnej z przykanalikami w Bojanowie w ul. Nowej, Platanowej, Drzymały, Szkolnej, 
Leśnej, Piaskowej, Lipowej, Zacisze, 17 Stycznia, Gołaszyńskiej i Gołaszynie,”

Przewodniczący  komisji  stałych  pan  Jarosław  Bartkowiak   oraz  pan  Franciszek 
Wieremiejko wyrazili opinię pozytywną o omawianym projekcie. Pytań do nie było. Uchwałę 
podjęto jednogłośnie 13 głosami „za” (nieobecna radna Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek 
za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20) i stanowi ona załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 podjęcie uchwał w sprawie:
12)zmiany Uchwały Nr VII/53/07 Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań w zakresie inwestycji pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami 
we wsi Zaborowice”

Wypracowane  na  posiedzeniach  komisji  opinie,  przedstawione  przez  ich 
przewodniczących były pozytywne. Pytań do omawianej uchwały nie było. Podjęta została 
jednogłośnie  13  głosami  (nieobecna  radna Zuzanna  Lorek,  radna Beata  Lorek  za  zgodą  
przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz. 18.20)  „za’ i stanowi  załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
13)  programu  współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz 
osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów 
o stosunku Państwa do Kościoła w Rzeczypospolitej Polskiej ,  o stosunku Państwa do 
innych  Kościołów  i  związków  wyznaniowych  oraz  o  gwarancji  wolności  sumienia  i 
wyznania,  jeżeli  ich  cele  statutowe  obejmują  prowadzenie  działalności  pożytku 
publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego na rok 2008.

Projekt  uchwały  na  posiedzeniach  komisji  stałych  został  bardzo  szczegółowo 
omówiony.  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i 
Ochrony Środowiska pan Jarosław Bartkowiak w imieniu członków swojej komisji wyraził 
opinię  pozytywną  o  przedmiotowym  projekcie;  również  pan  Franciszek  Wieremiejko  – 
przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury  Fizycznej, Zdrowia Pomocy Społecznej i 
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Bezpieczeństwa  Publicznego  przekazał  zebranym,  iż  na  posiedzeniu  komisji  w  dniu  22 
października 2007 roku powyższy projekt został zaopiniowany pozytywnie.
Pytań nie było; uchwałę podjęto pozytywnie, jednogłośnie 13 głosami „za” (nieobecna radna 
Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz.  
18.20)  i stanowi ona załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
14) zmian budżetu gminy na 2007 rok,

W związku z tym, iż radni przed obradami otrzymali poprawiony  projekt  uchwały 
zmian budżetu gminy na 2007 rok pani Skarbnik szczegółowo wyjaśniła w jakich paragrafach 
nastąpiły  przesunięcia  i  ewentualne  zmiany.  Radnemu  Mardasowi  wyjaśniła,  iż  na 
posiedzeniach komisji jest sygnalizowane, że do uchwały  dotyczącej budżetu gminy, nawet 
w  dniu  sesji  mogą  zostać  wprowadzone  zmiany.  W uzasadnieniu  omawianego   projektu 
uchwały bardzo precyzyjnie wyjaśniono powód i zasadność wprowadzenia tych zmian.
Więcej  pytań  było  .  W  imieniu  komisji  stałych  opinię  o  projekcie  przedstawili  ich 
przewodniczący pan Jarosław Bartkowiak i  pan Franciszek Wieremiejko – była  to  opinia 
pozytywna . Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni  - 13 „za” (nieobecna radna 
Zuzanna Lorek, radna Beata Lorek za zgodą przewodniczącego Rady opuściła obrady o godz.  
18.20)  . Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Do pkt. 8 Odpowiedzi na zapytania radnych.

W związku z tym, iż nie było zapytań radnych przewodniczący obrad przeszedł do kolejnego 
tu sesji.

Do pkt. 9 Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwszy głos zabrał radny pan Leszek Janowicz. Temat, który podjął dotyczył 
projektu uchwały -  zmiany w budżecie. Zdaniem radnego Janowicza pani Skarbnik nie jest w 
stanie przygotować projektu uchwały i nie mieć świadomości, że od posiedzenia komisji do 
sesji nie nastąpią w nim zmiany. Dochody i wydatki gminy są elementami tak płynnymi, że 
nie ma innej możliwości przekazania radnym najnowszej wersji projektu uchwały. 

Również  radny  Janowicz  powrócił  do  kontrowersyjnego  tematu  ,  a  mianowicie 
godziny sesji. Zdaniem radnego Janowicza, obrady powinny zaczynać się co najmniej o godz. 
14.00. Jak widać mieszkańcy Bojanowa sporadycznie uczestniczą  w obradach , nawet w sesji 
poświeconej tak interesującemu tematowi jak budowa drogi ekspresowej nr 5 frekwencja była 
mała. 

Radny Jan Kubis zawnioskował, aby  w budżecie na rok 2008 zabezpieczyć środki na 
poprawienie warunków na drodze polnej Sowiny – Dzięczyna.
Burmistrz poinformował radnego, że środków  w budżecie na ten cel nie ma. Ten trakt nie jest 
zadaniem priorytetowym, na terenie gminy mamy wiele dróg polnych, które wymagają prac 
renowacyjnych. 
Podsumowując swoją wypowiedź radny Jan Kubis zwrócił się do przewodniczącego Rady 
cyt.”  zgłosiłbym wniosek formalny – chętnie odwołałbym Pana z funkcji przewodniczącego, 
gdybym miał tylko większość w Radzie, miał Pan nas łączyć, a nie dzielić”. 
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Głos zabrał radny powiatowy pan Wiesław Ceglarek- przekazał, iż na dzisiejszy sesji 
jest  sam reprezentantem powiatu gdyż radny Ireneusz  Młynek jest  chory,  a  radny Adam 
Kołwa przebywa w sanatorium. Poinformował zebranych, iż 17 października 2007 roku w 
obecności przedstawiciela policji, Naczelnika Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego 
w Rawiczu pana Tadeusz Fenglera oraz kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu 
pana Henryka Lipowczyka z udziałem dyrektora Szkoły Podstawowej w Golinie Wielkiej 
odbyła  się  wizytacja  mająca  na  celu  ograniczenie  prędkości  na  drodze  powiatowej  przy 
Szkole  Podstawowej  w  Golinie  Wielkiej.  Przepisy  zabraniają  na  drogach  powiatowych 
zakładania progów spowalniających, w związku z powyższym został tylko postawiony znak 
ograniczenia prędkości do 40 km /h.

Radny  powiatowy  pan  Ceglarek  zaproponował,  aby  część  materiałów  na  sesje 
przekazywać drogą internetową. 
Radny Ceglarek poinformował, że na ulicy Drzymały znajduje się działka do sprzedaży. Jest 
to część terenu  starego internatu.
Kończąc swoją wypowiedź podziękował za podjęcie inicjatywy w sprawie budowy boiska 
sportowego wielofunkcyjnego, które z całą pewnością spełni oczekiwania wielu osób.

Burmistrz  Józef  Zuter  poinformował,  iż  11  listopada  2007  roku  odbędą  się 
uroczystości  związane  z  89  rocznicą  odzyskania  Niepodległości.  O  godz.  10.40  będzie 
zbiórka przed szkołą podstawową , o godz. 11.00 w kościele p.w. Najświętszego Serca Pana 
Jezusa  w Bojanowie  odbędzie  się  msza  za  ojczyznę;  po  mszy św.  Apel  Poległych  przed 
tablicą pamiątkową na Rynku oraz o godz. 12.15 w sali kina – akademia okolicznościowa 
przygotowana przez  uczniów Gimnazjum im. gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie 
oraz  występ zespołu folklorystycznego „Gołaszyniacy”.
Burmistrz prosił o czynny udział w uroczystościach.

Głos zabrał radny Jarosław Bartkowiak wnioskując o równie uroczyste obchodzenie 
rocznic Powstania Wielkopolskiego.

Druga kwestią,  o  którą zawnioskował  była  renowacja drogi  do Golinki,  od strony 
drogi powiatowej.

Ponownie  głos  zabrał  radny  Janowicz,  który  prosił  o  zdementowanie  informacji 
pojawiających się w prasie, że droga ekspresowa S5 nie będzie ujęta w planach.
Burmistrz  zdementował  powyższą  informację.  Przedstawiona  przez  dyrektora  Marka 
Napierałę z GDDKiA w Poznaniu historia drogi ekspresowej S5, a także informacja na temat 
zaawansowanie  prac  nie  powinna  budzić  żadnych  wątpliwości.  Również  informacje 
przekazane  przez  głównego projektanta  firmy Arkadis  Profil  pana  Andrzeja  Wiszowatego 
napawają optymizmem. 

Radny Jan Kubis zawnioskował o przesunięcie czasu zapalania lamp, gdyż po zmianie 
czasu z letniego na zimowy, zbyt długo panuje mrok.

Do pkt. 10 zakończenie.

W związku z  wyczerpaniem się  przewidywanego  porządku obrad  Przewodniczący 
dziękując wszystkim za przybycie zamknął o godz. 20.15  XV sesję Rady Miejskiej.
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Protokólant:
Beata Sikora
inspektor
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